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 NOTULEN VAN DE JAARVERGADERING 2022  

VERENIGING VRIENDEN VAN MUZIEKGEBOUW EINDHOVEN  
D.D. 8 JUNI 2022 OM 18.45 UUR     

______________________________________________________________________ 
 
Aanwezig : 84 leden van de Vereniging Vrienden van Muziekgebouw Eindhoven  

  inclusief het bestuur 
 

Bestuur : P.J.H.C. (Pieter) van Lieshout (voorzitter), J.J.A.M (Anki) Senden (secretaris), 
C. (Kees) Koedam (penningmeester), A.W.T. (Agnes) Majoor, R.H. (Randi) Nuij 

Afwezig : J. (Jan) Moraal, bestuurslid (met bericht van verhindering)  
 
Namens Muziekgebouw Eindhoven: 
    E. (Edo) Righini (directeur) 
    A.J.P. (Audrey) Staaks (coördinator) 
     
Notulen : Anki Senden  
Ref.  : 20220608 
 
 
1. Opening door de voorzitter 
Pieter van Lieshout 

Mede namens de overige bestuursleden heet de voorzitter de aanwezigen van harte 
welkom, en bedankt hen voor hun komst naar de vergadering. 

Er waren voor 2021 volop plannen. Maar, evenals in 2020, bleek ook in 2021 nog niet veel 
mogelijk. De coronamaatregelen waren weliswaar minder stringent, maar steeds nog enorm 
beperkend. Om die reden konden ook in 2021 nauwelijks activiteiten plaatsvinden voor de 
Vrienden. 
 
In 2021 is de nieuwe directeur van het Muziekgebouw, Edo Righini, aangetreden. Hij heeft 
zich tijdens de vorige jaarvergadering aan de Vrienden voorgesteld. Ook vanavond is hij 
aanwezig en hij zal u nader informeren over zijn plannen voor het Muziekgebouw.  
 
2. Notulen jaarvergadering 19 november 2021  
Anki Senden 
 
De notulen van de jaarvergadering 2021 zijn op de website geplaatst. Er zijn geen 
opmerkingen op de notulen, die daarmee zijn vastgesteld. 
 
3. Verslag 2021/Vooruitblik seizoen 2022-2023 
Pieter van Lieshout  
 
Als in mijn voorwoord gezegd, hadden wij voor 2021 volop plannen voor de Vrienden. Maar 
ook in 2021 waren de coronamaatregelen helaas nog steeds enorm beperkend. Het 
Muziekgebouw was gedurende enige tijd helemaal gesloten, en toen weer publiek was 
toegestaan was er zeker nog geen sprake van volle zalen. Ook van de zijde van de bezoekers 
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was er aarzeling om zich weer te begeven onder grotere gezelschappen. Voor de Vrienden 
konden wij ook in 2021 helaas nog niet veel organiseren. Zo kon het Vriendenuitje niet 
doorgaan en ook de muzieklezingen vervielen. Hopelijk kunnen in 2022 weer activiteiten 
voor de Vrienden plaatsvinden. 
 
In 2021 is de nieuwe directeur Edo Righini aangetreden. Hij heeft tijdens de jaarvergadering 
op 19 november 2021 zijn actieplan voor de verdere ontwikkeling van het Muziekgebouw 
aangekondigd. Ook voor hem en zijn hele team was het een moeilijke tijd, waarin concerten 
moesten worden verplaatst of geannuleerd en later beetje bij beetje weer moesten worden 
opgestart. Vooral voor de grotere orkesten was dat nog niet zo gemakkelijk, alleen al om 
praktische redenen als reizen in coronatijd. 
 
Ondanks alle tegenslagen is de heer Righini voortvarend van start gegaan. Hij heeft ons 
inmiddels deelgenoot gemaakt van de ontwikkelplannen die hij heeft om het Muziekgebouw 
meer te gaan laten leven voor een groter publiek. Hij gaat dit doen door een breder aanbod 
te realiseren en zo bezoekers te trekken die de gang naar het Muziekgebouw nu nog niet 
maken. Dit uiteraard zonder de bestaande bezoekers daarbij uit het oog te verliezen. In 
gezamenlijk overleg wordt bezien hoe de Vereniging Vrienden kan bijdragen aan het 
realiseren van de nieuwe filosofie om het Muziekgebouw aantrekkelijker te maken alsook de 
Vereniging uit te breiden en daarmee belangrijker te maken voor het Muziekgebouw. Wij 
vinden het geweldig deze nieuwe weg in te slaan. De heer Righini zal hierna zijn plannen met 
het Muziekgebouw nader toelichten. 
 
4. Ontwikkelingen Muziekgebouw 
Edo Righini 
 
De heer Righini bedankt voor de uitnodiging. Hij is directeur van het Muziekgebouw sinds     
augustus 2021. Vanwege corona is het Muziekgebouw door een moeilijke periode gegaan, 
met noodgedwongen veel annuleringen, maar inmiddels is het aantal bezoekers voor de 
grote concerten weer op het niveau van 2019. Kleinere gezelschappen, zoals 
strijkkwartetten en dergelijke, hebben meer moeite om weer publiek te trekken. Het is 
belangrijk om ook deze artiesten te steunen, want het Muziekgebouw is er niet alleen voor 
de grote namen. Het Muziekgebouw steunt hen waar dat kan en doet graag een beroep op 
de Vrienden om ook de kleinere concerten te bezoeken. 
 
De heer Righini heeft tijdens de vorige vergadering al even zijn plannen aangestipt om een 
breder publiek te trekken, waaronder bezoekers die nu nog niet in het Muziekgebouw 
komen. Een en ander heeft geresulteerd in het actieplan ‘Verbinden en Verbreden’. 
 
Het actieplan beoogt de realisatie van 2 strategieën: 

1. ‘Verbinden’ door naast de klassieke concerten festivals aan te bieden, lichte en 
klassieke muziek te combineren, en muziek te combineren met film, gebruik makend 
van het hele gebouw in combinatie met horeca. De bedoeling is hiermee de drempel, 
niet alleen qua aanbod maar ook prijstechnisch, te verlagen en daarmee nieuwe 
bezoekers te trekken. Ook is de marketingafdeling uitgerust met digitale 
mogelijkheden om beter te kunnen monitoren wie wel of niet naar de zalen komt. 
Om meer mensen te bereiken werkt het Muziekgebouw verder samen met 
organisaties in de regio. 
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2. ‘Verbreden’ door het aanbod aan concerten uit te breiden met andere stijlen zoals 
popconcerten en zit-/staconcerten. Voor de grote zaal betekent dat dat het aantal 
concerten zal gaan naar 220 per jaar, waarmee meer omzet wordt gegenereerd. 
Philharmonie blijft het ‘huisorkest’ van het Muziekgebouw.  

 
Om de plannen te realiseren is het belangrijk alle medewerkers van het Muziekgebouw mee 
te nemen in de doelstellingen en ontwikkelingen. De onderlinge samenwerking tussen 
collega’s wordt bevorderd doordat er in de hele organisatie een open en transparante 
uitwisseling van informatie is gekomen. 
 
De heer Righini gaf eerder al aan dat hij de steun van de Vrienden belangrijk vindt. Hij heeft 
zijn actieplan aan het bestuur gepresenteerd en samen met het bestuur gekeken waar er 
raakvlakken zijn. Hij heeft er vertrouwen in dat in de komende jaren mooie initiatieven 
genomen kunnen worden. Ook de voorzitter geeft aan dat inmiddels ‘brainstorm’-sessies 
gaande zijn binnen het bestuur samen met de heer Righini. 
 
5. Financiën 
Kees Koedam 
 
De penningmeester neemt met behulp van een Powerpoint-presentatie de financiën van de 
Vereniging door en geeft een toelichting op de balans en het exploitatieoverzicht zoals 
opgenomen in het jaarverslag 2021. Alle cijfers zijn terug te vinden in het jaarverslag op de 
website. Het ledental blijft afnemen, dit jaar zo’n 6%, wat voornamelijk veroorzaakt wordt 
door de leeftijd van de leden. Er is 1 extra 5-jarige gift binnengekomen. 
 
Het eigen vermogen van de Vereniging bedraagt momenteel zo’n € 40.000. Er waren weinig 
uitgaven, omdat door corona veel activiteiten geen doorgang konden vinden. Het is niet de 
bedoeling dat een dergelijk saldo op de rekening van de Vereniging blijft staan. Het bestuur 
zal later in de vergadering het voornemen toelichten hoe dit geld te gaan besteden, waarbij 
zeker ook het werven van nieuwe leden aandacht zal krijgen. 
 
Verklaring kascommissie en décharge 
De heer J.G.W. (Hans) Effting, lid van de kascommissie, meldt dat de kascommissie op 
uitnodiging van de penningmeester de jaarstukken heeft gecontroleerd. De kascommissie 
heeft vastgesteld dat de administratie op zorgvuldige en correcte wijze is uitgevoerd. De 
kascommissie stelt décharge van het bestuur voor voor het door haar gevoerde financiële en 
materiële beleid. Décharge is met meerderheid van stemmen verleend, waarmee tevens de 
jaarstukken 2021 zijn vastgesteld.  
 
De afgelopen jaren is het gewoonte geworden dat een kascommissielid na twee jaar 
aftreedt. Omdat het moeilijk is gebleken om vacatures voor de kascommissie in te vullen, 
heeft het bestuur besloten weer terug te gaan naar de bepalingen van de statuten. Daarin is 
bepaald dat een lid van de kascommissie ten hoogste drie achtereenvolgende jaren zitting 
kan hebben in de commissie. De beide huidige kascommissieleden, de heren Effting en 
Ueffing, hebben na een verzoek van de penningmeester aangegeven geen bezwaar te 
hebben die termijn aan te houden. Een en ander betekent dat voor de kascontrole over het 
jaar 2022 de commissie compleet is. 
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Verzoek kandidaten voor de functie van penningmeester 
Kees Koedam, de huidige penningmeester treedt, conform de statutaire bepalingen, per de 
volgende jaarvergadering af als bestuurslid en daarmee als penningmeester. Tijdens de 
vergadering meldt zich geen kandidaat. In een volgende nieuwsbrief zal nogmaals een 
oproep worden geplaatst. 
 
6. Plannen Vereniging Vrienden 
Toelichting plannen 
Randi Nuij 
 
Edo Righini heeft eerder in de vergadering zijn actieplan ‘Verbinden en Verbreden’ 
toegelicht. Uitgangspunt voor de plannen van de Vereniging is dit actieplan en de vraag hoe 
het past bij de eigen doelstellingen van de Vereniging. Een en ander is afgestemd met de 
directie en de marketingafdeling van het Muziekgebouw. 
 
De Vereniging heeft als doel projecten te ondersteunen die anders geen doorgang kunnen 
vinden en beoogt gelijkgestemden bijeen te brengen om de liefde voor muziek te delen. Het 
voornemen is om de komende jaren te gaan investeren in de wisselwerking tussen deze 
twee functies. Met meer leden kunnen meer projecten worden ondersteund, wat het dan 
weer aantrekkelijker maakt om Vriend te worden. 
 
De structuur van het lidmaatschap is opnieuw bekeken en zou kunnen worden aangepast als 
volgt: een basispakket met voordelen die het Muziekgebouw niet veel geld kosten: het 
meenemen van een introducé voor geselecteerde concerten en een vorm van voorrang op 
het bestellen van concerttickets. Daarnaast een uitgebreider pakket voor een hogere prijs, 
dat toegang geeft tot meer activiteiten zoals het Vriendenuitje en ontmoetingsactiviteiten 
speciaal voor Vrienden. 
 
In lijn met het actieplan van de directie van het Muziekgebouw zouden ook de Vrienden 
beter willen aansluiten bij de doelgroepen van het Muziekgebouw. De Vereniging wil meer, 
zichtbaarder en specifieker muzikale projecten ondersteunen op het gebied van educatie en 
jong talent. In de komende maanden zullen, in samenspraak met de leden, de plannen 
verder worden uitgewerkt aan de hand van de wensen van die doelgroepen, waarbij bezien 
wordt in hoeverre de Vereniging in samenwerking met het Muziekgebouw aan die wensen 
kan bijdragen. Hierbij zal speciale aandacht uitgaan naar de huidige leden, jongeren en 
expats. 
 
In de loop van dit jaar zullen gesprekken plaatsvinden met de huidige leden, expats en 
jongeren, zullen de verschillende abonnementsvormen worden samengesteld in 
samenspraak met het Muziekgebouw en zal een keuze worden gemaakt van de 
ondersteuningsprojecten. In de komende jaren zullen de doelstellingen verder worden 
uitgewerkt. De leden zullen onder meer via de nieuwsbrieven op de hoogte worden 
gehouden van de voortgang. 
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Naar aanleiding van de presentatie hebben leden de volgende vragen: 
1. Op de vraag hoe de Vereniging meer zichtbaar zou kunnen zijn, antwoordt de 

voorzitter dat er overleg is met het Muziekgebouw om tijdens concerten een 
Vriendenhoek in te richten die toegankelijk is voor Vrienden en belangstellenden. 

2. De vraag of het mogelijk is leden een introducé mee te laten nemen naar een concert 
tegen een gereduceerde prijs, wordt beantwoord met de opmerking dat dat 
onderdeel is van de plannen die momenteel worden uitgewerkt.  

3. De vraag rijst hoe de Vereniging contacten legt met expats. De reactie daarop is dat 
dat later in de vergadering een nieuw bestuurslid zal worden voorgedragen, Seniz 
Duru. Zij is expat en heeft voor de Vereniging interessante contacten met expats. 

4. Nu jongeren behoren tot de doelgroep van de Vereniging, zouden zij wellicht 
geworven kunnen worden door het uitnodigen van studenten-/jongerenorkesten. De 
voorzitter antwoordt dat er plannen in de maak zijn voor een gratis concert voor de 
leden, uit te voeren door het studentenorkest Quadrivium (de bestuursleden Randi 
Nuij en Jan Moraal spelen in dat orkest). Ook met andere studentenorkesten bestaan 
contacten. Edo Righini geeft aan dat het Muziekgebouw gaat investeren in 
toekomstig talent. 

5. Tot slot een vraag wat de criteria zijn om bij te dragen aan projecten. Daarbij wordt 
opgemerkt dat ook wordt bijgedragen aan uitjes voor de Vrienden, waardoor die 
gelden niet ten goede komen aan het Muziekgebouw. De voorzitter duidt erop dat 
de doelstelling van de Vereniging is om bij te dragen aan projecten die anders geen 
doorgang kunnen vinden. Er wordt weliswaar ook bijgedragen aan activiteiten voor 
de leden, maar dat zijn fracties van de werkelijke kosten van die activiteiten en die 
zijn belangrijk voor de onderlinge binding en het werven van nieuwe leden. 

 
Begroting 2022 en forecast 2023/2024 
Kees Koedam 
 
Zoals eerder in de vergadering al gezegd, heeft de Vereniging momenteel een eigen 
vermogen van € 40.000. Dit is ontstaan omdat de coronamaatregelen de afgelopen jaren 
verhinderden het geld te besteden aan de doelstellingen van de Vereniging. Het is uiteraard 
niet de bedoeling dat dat geld op de rekening van de Vereniging blijft staan. Omdat een 
buffer van zo’n € 10.000 voldoende is, zal het eigen vermogen in de komende 3 jaren 
worden afgebouwd tot dat niveau. 
 
Voorheen werden de begrote bedragen overgemaakt aan het Muziekgebouw en werden 
door hen besteed zonder dat precies duidelijk was waaraan. Het bestuur gaat nu samen met 
de directie van het Muziekgebouw – en in samenspraak met de leden – bepalen hoe de 
bijdragen van de Vereniging worden aangewend, aansluitend bij het actieplan ‘Verbinden en 
Verbreden’. Enkele belangrijke posten op de begroting en de forecast waarin de Vereniging 
meer gaat investeren zijn jeugdparticipatie, jong talent en muzieklezingen. In de begroting 
en forecast is ook een bijdrage ‘algemeen’ opgenomen, oplopend tot ruim € 6.000. Daarvoor 
is nog geen vaste bestemming. De begroting 2022 is terug te vinden in het jaarverslag 2021 
op de website. 
 
De penningmeester licht de cijfers en de gehanteerde regels nog eens toe aan de hand van 
de presentatie.  
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Samengevat zijn deze: 
- voor 2022 een tekort op de begroting van € 10.000 accepteren 
- afbouwen eigen vermogen in 3 jaar naar een niveau van rond de € 10.000 
- door extra investeringen het aantal Vrienden laten groeien met 5% per jaar 
- door extra investeringen het aantal giften laten groeien met 5% per jaar 
- investeringen in nauwe samenspraak met Muziekgebouw 
- kosten constant houden 

 
De begroting 2022 wordt met algemene stemmen aangenomen en is daarmee vastgesteld. 
 
7. Aftreden en (her)benoemingen  
Pieter van Lieshout 
 
Herbenoemd: 

- P.J.H.C. (Pieter) van Lieshout, voorzitter (derde en laatste termijn) 
- A.W.T. (Agnes) Majoor, bestuurslid (tweede termijn) 
- J. (Jan) Moraal, bestuurslid (derde termijn) 

 
Vanwege gezondheidproblemen moest bestuurslid J. (Jan) van Schagen helaas tussentijds 
terugtreden. Het bestuur bedankt hem voor zijn inspanningen voor de Vereniging. 
Het bestuur draagt S. (Seniz) Duru Koevoets voor als bestuurslid. Zij wordt met algemene 
stemmen benoemd. 
 
De coördinatie vanuit het Muziekgebouw is in handen van A.J.P. (Audrey) Staaks. Zij 
ondersteunt het bestuur in die functie. 
 
8. Beantwoorden vooraf gestelde vragen 
Pieter van Lieshout 
 
Er zijn vooraf geen vragen bij het bestuur ingekomen. 
 
9.  Rondvraag 
Pieter van Lieshout 
 
Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 
 
10. Sluiting 
Pieter van Lieshout 
 
De voorzitter bedankt de deelnemers aan de vergadering en wenst hen een aangenaam 
concert toe. 
 
 

-0-0-0-0-0-0- 


